

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန်- ၂၀၁၉ ဇူလိုင်လ ၄ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အများနှင့် အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် UK aid က ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အရှိန်မြှင့်တင်

ရန်ကုန် - ယူကေ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန (DFID) ၏ လုပ်ငန်းအစီအစဉ် တစ်ခုဖြစ်သော DaNa Facility နှင့် ICCO ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဖန်တီးရာ တို့ပူးပေါင်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အများနှင့်အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဂေဟစနစ် စီမံကိန်းအသစ်နှစ်ခုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ သန်းနီးပါး ပူးပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ကြေညာလိုက်ပါသည်။

ICCO, Truvalu နှင့် One to Watch အဖွဲ့အစည်းများက ကြွယ်ဝမှုများကို အားလုံးမျှဝေခံစားနိုင်စေရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အများနှင့်အကျုံးဝင်သော အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများကို အရှိန်မြှင့်တင်မည့်စီမံကိန်းကို ပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်သွားပါမည်။ ဖန်တီးရာအဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အများနှင့်အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် နည်းပညာအသုံးပြုဆောင်ရွက်သော စီမံကိန်းကိုအကောင်အထည်ဖော်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဤရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတစ်ခုနှင့် ICCO နှင့် ဖန်တီးရာတို့က အများနှင့် အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဂေဟစနစ်၏ အခြေခံအုတ်မြစ် ပိုမိုခိုင်မာလာစေရန် စီမံကိန်း ကနဦးစတင်သည့် အဆင့်မှစတင်၍ နောက်ပိုင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အရှိန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများအထိ အများနှင့်အကျုံးဝင်သောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

စီမံကိန်းတစ်ခုစီသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အများနှင့်အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဂေဟစနစ် စတင်မှုပိုမိုကောင်းမွန်လာအောင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ဦးစားပေးနယ်ပယ်များဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာ၊ ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာနည်းပညာ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးအခန်းကဏ္ဍများတွင် အနည်းဆုံး စီမံကိန်း ၁၀ ခုကို ပျိုးထောင်ပေးသွားပါမည်။ အများနှင့် အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအတွင် ဝင်ငွေအနည်းပါးဆုံး ဖြစ်နေသူများကို စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တန်ဖိုးကွင်းဆက်များတွင် ပါဝင်စေခြင်းဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများ၊ အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍတို့အတွက် သုံးဦးသုံးဖလှယ် အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုကို ဖန်တီးပေးနိုင်သည့် စီးပွားရေးအရ ခိုင်မာပြီး ဆက်လက် ချဲ့ထွင်နိုင်သော ဆန်းသစ်တီထွင်မှုရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပါသည်။

ICCOနှင့် ဖန်တီးရာတို့သည် အလားအလာရှိသော အသေးစားအလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း (SME) များကို စုစည်း၍ အမျိုးသမီးများ၏ လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်း မြှင့်တင်ပေးရန်နှင့် စီမံကိန်းလုပ်ဆောင်ချက်များကို ရွေးချယ်ရာတွင်ပထဝီဝင်အနေအထားအရ အားလုံးအကျုံးဝင်ရေးကို ရည်မှန်းပါသည်။ ၎င်းတို့က မြန်မာနိုင်ငံရှိ အများနှင့် အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စွန့်ဦးတီထွင်သူများကို အလားအလာရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသို့ ချဉ်းကပ်ချိတ်ဆက်ရာတွင် အဆင်သင့်ဖြစ်အောင် ကူညီသွားပါမည်။ ယင်း

နည်းလမ်းဖြင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် ကြီးထွားလာပြီး စားသုံးသူဘက်ကဖြစ်စေ ထုတ်လုပ်သူဘက်က ဖြစ်စေ စီးပွားရေးအခြေအနေနိမ့်ပါးသူများ တွေ့ကြုံနေရသော ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်နိုင်ဦးက အများနှင့် အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် အမျိုးမျိုးသော ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများအကြား စိတ်အား တက်ကြွမှု၊ ခိုင်မာသော ပံ့ပိုးမှုနှင့် ကောင်းမွန်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြင့် ပိုမိုခိုင်မာသော ဂေဟစနစ် တည်ဆောက်သွားရန် ကြိုဆိုပါကြောင်း၊ အဆိုပါစနစ်သည် စီးပွားရေးအရ အောင်မြင်မှုကို ကူညီရုံသာမက တစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် ကောင်းမွန်သော လူမှုရေးဆိုင်ရာ အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ယူဆောင်လာမည်ဖြစ် ကြောင်း အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

DFID မြန်မာ၏ Inclusive and Livelihoods အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ Tom Coward က “မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဒီ IB မော်ဒယ်က သိသိသာသာ ပြောင်းလဲနိုင်တဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမှာကို ကျွန်တော်တို့ နားလည်တဲ့အတွက် ယူကေနိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနအနေနဲ့ အများနှင့်အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစနစ်ကို အထူးအာရုံစိုက်ပြီး ပံ့ပိုးကူညီနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ခိုင်မာပြီး အားလုံးအကျုံးဝင်တဲ့ စီးပွားရေးဂေဟစနစ်ကို တည်ဆောက်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ စီးပွားရေးတစ်ရပ်လုံးကို အပြုသဘောဆောင်ပြီး အများနှင့်အကျုံးဝင်တဲ့ အနေအထားဆီကို မောင်းနှင်ရာမှာ အဲဒီစနစ်က ကြီးမားပြီး ကောင်းမွန်တဲ့ လူမှုရေးဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုကို ပေးနိုင်လို့ပါပဲ။” ဟုပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဖန်တီးရာ၏ Accelerator Director João Dutra (ကျော်အောင်) က ယနေ့ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် “DaNa Facility နဲ့ DFID အဖွဲ့တို့ရဲ့ အကူအညီနဲ့ ဖန်တီးရာက စွန့်ဦးတည်ထွင်သူ ၁၀ ဖွဲ့ရဲ့ အများနှင့် အကျုံးဝင် သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်ရည်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန်နဲ့ လူပေါင်းများစွာရဲ့ ဘဝတိုးတက် လာအောင် ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရည်မှန်းချက်ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးအပြောင်း အလဲတွေမှာ နည်းပညာကို တွဲဖက်အသုံးပြုပြီး အရှိန်အဟုန်မြှင့်ပေးဖို့ပါ။ DaNa Facility နဲ့ DFID ရဲ့ အကူ အညီက ဒီလုပ်ငန်းစဉ်ကို ပိုပြီး အကျိုးရှိရှိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြစ်သွားစေမှာပါ။”

One to Watch မြန်မာရဲ့ Country Director ဖြစ်သူ Robbert Groenen က “အစိုးရ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၊ အလှူရှင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကိုအရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ လက်လီ လက်ကား ဈေးကွက်များ၊ NGO များ၊ အခြားပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပြီး စွန့်ဦးတီထွင်သူများအတွက် ပံ့ပိုးပေးသော ဂေဟစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဖို့နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အများနှင့် အကျုံးဝင်သောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းထဲကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပိုတိုးလာစေဖို့အတွက် လမ်းကြောင်း တွေ ဖော်ဆောင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်” လို့ပြောသွားပါတယ်။

ပြီး

အယ်ဒီတာများအတွက် မှတ်စုတို- အသေးစိတ်ထပ်မံ သိရှိလိုပါက DaNa Facility ပြန်ကြားဆက်သွယ်ရေးဌာန ဖုန်း ၀၉ ၇၈၂၅၀၀၇၅၂ (သို့) အီးမေးလ် danapress@danafacility.com ကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

DaNa Facility- DaNa Facility သည် ယူကေနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံတကာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန (DFID) ကထောက်ပံ့ပေးထားသော အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မေ ၂၀၁၆ တွင်စတင်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါသည်။ ဤအစီအစဉ် DFID ၏ ပိုမို ကျယ်ပြန့်လှသော 'မျှဝေကြွယ်ဝခြင်း အတွက် လုပ်ငန်း' (BSP) အစီအစဉ်၏ ကဏ္ဍ ၃ ရပ်တွင် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပါသည်။ DaNa Facility သည် DAI ဥရောပနှင့် KPMG ၏ အကောင်အထည်ဖော်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တာဝန်ယူမှုရှိပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်နေသော စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုန်သွယ်စီးဆင်းမှု တိုးမြှင့်ခြင်းမှတစ်ဆင့် အားလုံးပါဝင်သော စီးပွားရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပံ့ပိုးလျက်ရှိပါသည်။ DaNa Facility အကြောင်း ထပ်မံသိရှိလိုပါသ www.danafacility.com တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပြီး DaNa Facility ၏ [Twitter](#) | [Facebook](#) များတွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။

ICCO ကော်ပိုရေးရှင်း- ICCO ကော်ပိုရေးရှင်းသည် နိုင်ငံတကာ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ လူထုနှင့်အတူ လုပ်ငန်းများ အတူတကွဆောင်ရွက်၍ ကမ္ဘာ့တောင်ဘက်ခြမ်းတွင် ဆင်းရဲမှုနှင့် မတရားမှု ပပျောက်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ရေးဖြစ်ပါသည်။ အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက တွဲဖက်လုပ်ကိုင်မှုများမှတစ်ဆင့် တာဝန်ခံယူမှုရှိသော လုပ်ငန်း၊ အများနှင့် အကျိုးဝင်သော ဈေးကွက်များနှင့် ရေရှည်တည်မြဲနိုင်သော အစားအသောက် ထုတ်လုပ်ရေးနှင့်သုံးစွဲမှုတို့ကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်ပါသည်။ နောက်ထပ် အချက်အလက်များအတွက် www.icco-cooperation.org တွင်ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။

One to Watch - One to Watch သည် နီပေါနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ SME များတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော မြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေး ကုမ္ပဏီတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းက ကနဦး အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်မှုနှင့် အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်မှု အစီအစဉ်များမှတစ်ဆင့် စွန့်ဦးတီထွင်သူများ မြှုပ်နှံမှုရှာဖွေရာတွင် အဆင်သင့်ဖြစ်စေရန် ပံ့ပိုးပါသည်။

Truvalu – တီထွင်ဆန်းသစ်ပြီး တိုးချဲ့နိုင်သော အလားအလာကောင်းမွန်သည့် SME များနှင့် စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များ၏ မြေစမ်းခရမ်းပျိုး လိုအပ်ချက်မှတစ်ဆင့် ကုမ္ပဏီ၏လည်ပတ်မှု အဆင့်အမျိုးမျိုးတစ်လျှောက်ပံ့ပိုးခြင်းပေးခြင်းဖြင့် မျှတပြီး အများနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အစားအသောက်လုပ်ငန်းများကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ပြုလုပ်ပေးပါသည်။

ဖန်တီးရာ - ဖန်တီးရာ (creation place) သည် နည်းပညာအသုံးပြု၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး အပြောင်းအလဲနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ရန် ဦးစီးဆောင်ရွက်နေသည့် ဖန်တီးတီထွင်စမ်းသပ်သည့် အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသည်။ ဖန်တီးရာသည် ဒေသတွင်းနည်းပညာ စတင်မှုများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း၊ စွန့်ဦးစွန့်ဦးတီထွင်သူ အသစ်များကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်းနှင့် နည်းပညာ အရည်အချင်း ရှိသူများကို စုစည်းထားခြင်းတို့ ပြုလုပ်ပါသည်။ ဖန်တီးရာသည် ရန်ကုန်မြို့လယ်ရှိ ၎င်း၏ ၁၀,၀၀၀ စတုရန်းပေ ရှိသည့် တွဲဖက်လုပ်ကိုင်သည့် အလုပ်နေရာမှနေ၍ နိုင်ငံနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ စွန့်ဦးတီထွင်သူ များ၊ CSO များနှင့် တစ်သီး ပုဂ္ဂလဗီဒီယာများကိုလည်း ၎င်းတို့၏ သက်ရောက်မှု ပိုမိုမြင့်မားရေးအတွက် နည်းပညာအသုံးပြုမှုတွင် ကူညီပေးလျက် ရှိပါသည်။